

ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဆဌမပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့(၂. ၄. ၂၀၁၃)
ရက်နေ့တွင် နမ့်ခမ်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်
ဦးစိုင်းတင်ဦး တင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီး နမ့်ခမ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးစိုင်းတင်ဦး၏ အဆိုကို တင်သွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းတင်ဦး၊ နမ့်ခမ်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)။ လေးစားအပ်ပါသောရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံးကို ဘေးဘယဝေးကွာပြီး ရွှင်လန်းချမ်းမြေ့ ကြပါစေလို့ ဆုမွန်ကောင်းတောင်းလိုက်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ နမ့်ခမ်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းတင်ဦး ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တင်သွင်းမဲ့ အဆိုကတော့ “ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း လောင်းကစားများ ပပျောက်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်း ကြောင်း” အဆိုဖြစ်ပါတယ်ခင်ဗျာ။

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း၌ လောင်းကစား ပြုလုပ်မှုများ ဖြစ်သော နှစ်လုံးထိ၊ ချဲ့၊ ဂျင်ဝိုင်းများနှင့် အကြွေစေ့ထည့်ရသော TV GAME များ ရှိပါတယ်။ လောင်းကစား ခြင်းကြောင့် ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝနှင့် လူငယ်များ၏ အကျင့်စာရိတ္တကို ထိခိုက်စေနိုင်ပါတယ်။ လောင်းကစားခြင်းသည် လူမျိုးမရွေး ဘာသာမရွေး ကျား၊ မ မရွေး၊ အရွယ်မရွေး ဆိုးကျိုးကို ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်ရဲ့ စီမံချက်တစ်ခုဖြစ်သော ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု လျော့ချနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ပြည်သူများသည် လောင်းကစားခြင်းကို အချိန်ပေးနေရသူများကြောင့် လူသား အရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ထိပါးစေနိုင်ပြီး လူမှုစီးပွားဘဝကို ပျက်ပြားစေနိုင်ပါတယ်။ ကျောင်းနေ အရွယ် ကလေးများသည် အကြွေစေ့ထည့်ရသော TV GAME စက်ကို စွဲလန်းနှစ်သက်စွာ ကစားခြင်း ကြောင့် ကလေးများ၏ ပညာရေးကို ထိခိုက်စေနိုင်မှာ ဖြစ်သကဲ့သို့ လောင်းကစားနေမှုကြောင့် မိဘများထံမှ မုန့်ဖိုးငွေ တောင်းမရပါက နောက်ဆက်တွဲပြဿနာဖြစ်သော ခိုးဆိုးမှုများကို ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်ပါတယ်။

ထို့အပြင် လောင်းကစားခြင်းကြောင့် ကိုယ်ကျင့်တရားကို ပျက်ပြားစေပြီး ခိုးဆိုးလုယက်မှု၊ မူးယစ် ဆေးဝါး သုံးစွဲမှုနှင့် ဒုစရိုက်လုပ်ငန်းများကို ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်တာကြောင့် နိုင်ငံတဝှမ်းတရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ လုံခြုံရေးကိစ္စရပ်များ၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး၊ ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးနှင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု လျော့ချရေးတို့ကို ဦးတည်ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတော်ကို အဓိက အဟန့်အတား အနှောက်အယှက် ဖြစ်စေနိုင်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်လောင်းကစားမှုများကို နှိမ်နင်းရာ၌ သက်ဆိုင်ရာဒေသများရှိ ဌာနများအလိုက် ဆောင်ရွက်နေမှုများ ရှိနေပါသော်လည်း လောင်းကစားသမား များနှင့် ဆက်နွယ်ပတ်သက်သော မရိုးသားမှုများ ရှိနေသေးသည့်အတွက် ထိရောက်သော အရေးယူမှု မရှိနိုင် တာကြောင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် လောင်းကစားမှုများ အမြစ်ပြတ် ကင်းစင်ပပျောက်သွားစေရန် ထိရောက်သော စီမံချက်များရေးဆွဲပြီး ဖိဖိစီးစီး အရေးယူဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ အား တိုက်တွန်းသော အဆိုကို တင်ပြဆွေးနွေးအပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ် ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကိုထောက်ခံမည့်ကိုယ်စားလှယ် ရှိပါက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပါ။

ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း၊ သီပေါမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းတင်ဦး၊ နမ့်ခမ်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ “ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း

လောင်းကစားများ ပပျောက်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုကို ကျွန်တော် သီပေါမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းစိန်ဝင်းက ထောက်ခံအပ်ပါတယ်။

အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပါက ယင်းအဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း ။(သို့မဟုတ်) အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိလျှင် အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။

ဦးစိုင်းတင်ဦး တင်သွင်းသောအဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၁)ဦးက ထောက်ခံသွားပါတယ်။ အဆိုမှာ “ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း လောင်းကစားများ ပပျောက်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” ဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့်/မသင့် လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒကိုရယူ ပါမယ်။ ၎င်းအဆိုများကိုလက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက-

(သဘောတူပါသလားခင်ဗျား) (၃)ကြိမ်

အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါသလား ခင်ဗျား။

အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးဖို့ သဘောမတူတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်မရှိတဲ့အတွက် ဦးစိုင်းတင်ဦးရဲ့ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

နမ့်ခမ်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) မှ ဦးစိုင်းတင်ဦး တင်သွင်းတဲ့ အဆိုကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၃ ရက်နေ့ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) မှာ ဆွေးနွေးပါမယ်။

ဆွေးနွေးမယ့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေနဲ့ အစည်းအဝေးရပ်နားတဲ့အခါ ဒီကနေ့ ညနေပိုင်းမှာ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးထံ အမည်စာရင်းပေးသွင်းဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဆဋ္ဌမပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့(၃. ၄. ၂၀၁၃) ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၁၄)ဖြစ်ပါတယ်။ ဦးစိုင်းတင်ဦး၊ နမ့်ခမ်းမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)၏ “ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း လောင်းကစားများ ပပျောက်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ဆွေးနွေးဖို့အတွက် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် (၁)က အမည်စာရင်း ပေးသွင်းထား ပါတယ်။ အဆိုကို ဆွေးနွေးရန်အတွက် မိုးနဲမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းမောင်ကြီးကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းမောင်ကြီး၊ မိုးနဲမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး မင်္ဂလာပါလို့ နှုတ်ခွန်းဆက်ရင်း ကျွန်တော်ကတော့ မိုးနဲမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် စိုင်းမောင်ကြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ယမန်နေ့ကတင်သွင်းသွားတဲ့ နမ့်ခမ်းမဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးစိုင်းတင်ဦး၏ “ ရှမ်းပြည်နယ် အတွင်း လောင်းကစားများ ပပျောက်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုကို ဆွေးနွေးတင်ပြသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားရပါသော ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ရှမ်းပြည်နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးမှုနှင့် ဆင်းရဲမှုလျော့ချရေးရှုထောင့်မှ ကြည့်လျှင် ရှမ်းပြည်နယ်လူထု၏ ၇၀%သော ကျေးလက်နေ တောင်သူလယ်သမားများဟာ မိသားစုဝင်ငွေ နည်းပါး၍ အခြေခံပညာတတ်မြောက်မှု နိမ့်ပါးပါတယ်။ ဒါကိုအခွင့်ကောင်းယူ၍ စီးပွားရေး ဖြတ်လမ်းလိုက်သူ ဝိသမလောဘသားများက လောဘဇောတိုက်၍ လောင်းကစားနည်းမျိုးစုံဖြင့် မြူဆွယ် ဖြားယောင်းပြီး ပြည်သူလူထုကို ဆင်းရဲတွင်းနက်စေခဲ့ပါတယ်။ ယခင်ခေတ်၊ ယခင်အချိန်က ၎င်းဝိသမ လောဘသားများဟာ သက်ဆိုင်ရာအာဏာပိုင်များအား သိမ်းသွင်းစည်းရုံးထားသူများ ငွေရှင်ကြေးရှင် မြို့မျက်နှာဖုံး အသိုင်းအဝိုင်းများမှ ပုဂ္ဂိုလ်အများစုဖြစ်ကြပြီး တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို လက်တစ်လုံးခြား လှည့်စားထားနိုင်ကြသူများ ဖြစ်ကြပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ဥပမာအားဖြင့် တင်ပြရမယ်ဆိုရင် ရှမ်းပြည်နယ်တွင် ကျင်းပလေ့ရှိသည့် ရိုးရာဓလေ့ ထုံးတမ်းအစဉ်အလာ ပွဲတော်များကျင်းပရာတွင် ကျင်းပရေးကော်မတီများသည် ပွဲမိန့်လျှောက်ထားစဉ်ကတည်းက လောင်းကစားဝိုင်းနှင့် လောင်းကစားဆန်သော ကိစ္စရပ်များ ထည့်သွင်း ကျင်းပခြင်းမပြုရန် ဝန်ခံကတိများရေးထိုးပြီး လျှောက်ထားရပါသော်လည်း ပွဲတော်ကျင်းပချိန်တွင် လောင်းကစားဝိုင်းများကို ပုံသဏ္ဍာန်အမျိုးမျိုး ဖြင့်တွေ့မြင်ကြရစမြဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့် လောင်းကစားဝိုင်း၊ လောင်းကစားခြင်း ပြုလုပ်သည့် အိမ်များသို့ သတင်းယူခြင်း၊ အရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်း၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ တိတိကျကျ ပြဋ္ဌာန်း သတ်မှတ်ထားသော်လည်း တရားမဝင် နှစ်လုံး၊ သုံးလုံး ရောင်းသူ၊ ချဲစာရေး၊ ထိစာရေးများ လမ်းမများ၊ ရပ်ကွက်များတွင် စည်ကားမြဲ၊ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်မြဲဟန်မပျက် ရှိနေကြဆဲဖြစ်ပါတယ်။ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိအဖွဲ့အစည်းများ၊ ဌာနများက တည်ဆဲလောင်းကစားပြုမှု ဥပဒေများဖြင့် စီမံချက်ဆွဲ၍သော်လည်း ကောင်း၊ အထူးအဖွဲ့ဖွဲ့၍ အရေးပေါ်အရေးယူဖမ်းဆီး ဆောင်ရွက်နေပါသော်လည်း အရေးယူဆဲကာလ တွင်သာ ပျောက်ချက်သားကောင်းပြီး စီမံချက်ကာလပြီးဆုံးသွား၍သော်လည်းကောင်း၊ စစ်ဆေးအရေးယူမှု အားလျော့သွား၍သော်လည်းကောင်း၊ အဆိုပါလောင်းကစားနှင့် ပတ်သက်သူများသည် တစ်ကျော့ပြန် သွေးသစ်လောင်း ပေါ်ပေါက်လာမြဲ ဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ သက်ဆိုင်ရာဒေသများရှိ ဌာနများအလိုက် လောင်းကစား ကင်းစင်ပပျောက်ရေးအတွက် စီမံချက်များ ရေးဆွဲဆောင်ရွက်လျက် တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးပြီး ပြစ်မှု၊ ပြစ်ဒဏ်ချကာ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိတာကို မြို့နယ်ဒေသတိုင်းမှာ တွေ့မြင်ကြရမှာ ဖြစ်သလို လောင်းကစားမှုနှင့် တိုက်ရိုက်သော်လည်းကောင်း၊ သွယ်ဝိုက်၍သော်လည်းကောင်း ပါဝင်ပတ်သက် နေကြသူများကိုလည်း မြို့နယ်ဒေသတိုင်းမှာ တွေ့မြင်နေကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကောင်းမွန်သော အုပ်ချုပ်ရေး၊ သန့်ရှင်းသော အစိုးရ၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးစသည့် ပြည်သူ့ရေးရာ ဝန်ဆောင်မှုများကို ပြည်သူ့ထံသို့ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေးအတွက် ကြိုးစားအကောင်အထည်ဖော်နေသော ပြည်သူ့ဗဟိုပြုအစိုးရ ခေတ်ကြီး တွင် အဆိုပါလောင်းကစားမှုများ အရိပ်မည်းကြီးသည် ဦးစားပေး ဖယ်ရှားအရေးယူသင့်သော မကောင်းမှုဒုစရိုက် ရေသောက်မြစ်ကြီးတစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားရပါသော ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် လောင်းကစားမှုများ အမြစ်ပြတ် ကင်းစင်ပပျောက်သွားစေရန် ထိရောက်သော စီမံချက်များရေးဆွဲပြီး ဖိဖိစီးစီးအရေးယူ ဆောင်ရွက်ကာ ပြည်သူလူထုအကြား လောင်းကစား အမှန်တစ်ကယ်ပပျောက်နိုင်ပါမှ အစိုးရ၏ ပြည်သူ့ရေးရာ ဝန်ဆောင်မှုများ အောက်ခြေပြည်သူလူထုထံ အလျင်အမြန်ရောက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်ဟု ဆိုနိုင်ပါကြောင်း တင်ပြရင်း နမ့်ခမ်းမဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)မှ ဦးစိုင်းတင်ဦး၏ “ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း လောင်းကစားများ ပပျောက်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုကိုထောက်ခံ ဆွေးနွေးအပ်ပါ တယ်ခင်ဗျား။ ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိပါတယ်။

အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်မှ ဆွေးနွေးရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးရဲနိုင်အောင်၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့။ လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံး ကျန်းမာရွှင်လန်းကြပါစေလို့ ပမာဏဦးစွာ နှုတ်ခွန်းဆက်သ အပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူး ဦးရဲနိုင်အောင်ဖြစ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျာ။ နန်းခမ်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းတင်ဦးတင်သွင်းသည့် “ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း လောင်းကစားများ ပပျောက်ရေး အတွက်ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” ဆိုသည့် အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး တင်ပြသွား မှာဖြစ်ပါတယ်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ခေတ်မှီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်သစ်ကြီးဆီသို့ ချီတက် လျက်ရှိရာမှာ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲမှုလျော့ချရေးအတွက် မူဝါဒများချမှတ်ကာ အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါတယ်။ ပြည်သူ့လူထု၏ တစ်ဦးချင်းဝင်ငွေ တိုးတက်ကောင်းမွန်၍ မိသားစုစုလုံလောက်စေရန်နှင့် ဆင်းရဲမှုလျော့ချရေးအတွက် လောင်းကစားမှုပပျောက်ရေးဟာ အရေးကြီးတဲ့ အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ၂၀၁၁ခုနှစ်၊ မေလမှစတင်ပြီး ရည်မှန်းချက်တာဝန်များချမှတ်ကာ တိုင်းဒေသကြီး ပြည်နယ်အလိုက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း လောင်းကစားမှုများပပျောက်ရေး အတွက် မြို့နယ်အသီးသီးမှာ လက်တွေ့ကျတဲ့ စီမံချက်များချမှတ်ပြီး ရပ်ကွက်ကျေးရွာ၊ ဌာနဆိုင်ရာများမှာ အသိပညာ ပေး ဟောပြောမှုများပြုလုပ်ပြီး ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါတယ်။ သက်ဆိုင်ရာ ရဲစခန်းနယ်မြေများအလိုက် **Tri Three week** များပြုလုပ်ရာတွင် မှုခင်းကျဆင်းရေး ပညာပေးဟောပြောပွဲများ၌ လောင်းကစား မှုများနှင့်ပတ်သက်ပြီး ပညာပေး ဟောပြောခြင်းများ ပြုလုပ်လျက်ရှိပါတယ်။

တဘက်မှာလည်း လောင်းကစားဥပဒေနှင့် မလွတ်ကင်းတဲ့ လောင်းကစားနည်းအမျိုးမျိုးကို အမာခံသတင်းပေးများဖြင့် သတင်းရယူကာ နေ့စဉ်နှင့်အမျှ ဖမ်းဆီးအရေးယူဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါတယ်။ လောင်းကစားခြင်း ကို တာဝန်သိသောပြည်သူအချို့က ရဲတပ်ဖွဲ့အား တယ်လီဖုန်း (သို့မဟုတ်) စာနှင့်တိုင်တန်း လာလျှင်လည်း လောင်းကစားဖမ်းဆီးဝရမ်းနှင့်အတူ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များမှ စောင့်ကြည့်၍ သက်သေများဖြင့် ဝင်ရောက် ရှာဖွေပြီး လောင်းကစားနှင့်ပတ်သက်တဲ့ ပစ္စည်းကိရိယာ၊ ငွေကြေးများ၊ တုံကင် အကြွေစေ့များနှင့် ဖမ်းဆီးရမိမှုများရှိပါတယ်။ ယခုအခါ အများပြည်သူများ အနားယူအပန်းဖြေတဲ့ ပန်းခြံ၊ ကလေးကစား ကွင်းများမှာ ဝိသမလောဘသား အချို့က အကြွေစေ့များအသုံးပြုပြီး စက်ကိရိယာများဖြင့် လောင်းကစား အလျော်အစား ပြုလုပ်မှုများ၊ မူလတန်းကျောင်းသားအရွယ်မှအစ သွားရောက်၍ ကစားလေ့ရှိတဲ့ တီဗွီဂိမ်း ဆိုင်များမှာ အချို့စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များမှ လောင်းကစားပါဝင်တဲ့ စက်များကိုပါရောနှောပြီး နားလှည့် ပါးလှည့် ဖွင့်လှစ်နေမှုများကို ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သတင်းရယူ၍ ဖမ်းဆီးအရေးယူလျက်ရှိပါတယ်။ အဲဒီလို ဖမ်းဆီးခဲ့ရာ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှာ စုစုပေါင်း အမှု (၂၁၀)၊ တရားခံ (၂၄၄)ဦး၊ မြန်မာငွေ (၁၃၉၈၁၀၅)ကျပ် ၊ ထိုင်းငွေ ဘတ် (၁၉၆၇၁) သိမ်းဆည်းရရှိပြီး ဖြစ်ပါတယ်။

ဆက်လက်ပြီးတော့လည်း ချဲ့ထိ၊ နှစ်လုံးထိနှင့် ပတ်သက်ပြီးတော့ အမှု (၁၁၉)၊ တရားခံ (၂၇၁)ဦးကို ဖမ်းဆီး အရေးယူပြီး မြန်မာငွေ ကျပ် (၂၄၂၃၉၂၂၀)ကျပ်၊ ထိုင်းဘတ်ငွေ (၁၄၆၈၈၄)၊ တရုတ်ငွေ (၁၈၀၃၃၃)ယွမ်သိမ်းဆီးရရှိပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဖမ်းဆီးရရှိခဲ့ပြီးတဲ့နောက် ၂၀၁၃ခုနှစ်မှစတင်၍ ဖေဖော်ဝါရီလ ကုန်ထိ စုစုပေါင်းအမှု (၃၁)၊ တရားခံ (၅၇)ဦး၊ မြန်မာငွေကျပ် (၃၀၅၅၅၀) ဖမ်းဆီး ရရှိခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံကဲ့သို့ ဒီမိုကရေစီကူးပြောင်းနေချိန်တွင် ခေတ်မှီနိုင်ငံတော်သစ်ကြီးဆီသို့ လျှောက်လမ်းရာမှာ ဆင်းရဲမှုပပျောက်ရေးအတွက် လောင်းကစားမှု ပပျောက်ရေးအတွက် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ စီမံချက်များ ချမှတ်ပြီး ပညာပေးခြင်းနှင့် ဖမ်းဆီးအရေးယူခြင်းများ ပြုလုပ်လျက်ရှိရာ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံးက ပူးပေါင်းပါဝင်လျက် တိုတောင်းသော အချိန်ကာလတစ်ခုအတွင်း လောင်းကစား ကင်းစင်ပပျောက် သွားနိုင်သည်ဟု မျှော်မှန်းထားရှိပါတယ်။

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု၊ စီးပွားရေး ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သလို အုပ်ချုပ်ရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ ဆောင်ရွက်ရာမှာ ပြည်သူ့အခြေပြု အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်သို့ ပြောင်းလဲနေပြီဖြစ်ပါတယ်။ မြို့နယ်၊ ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် အထောက်အကူပြုကော်မတီများဖွဲ့စည်းပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ထိုအထောက်အကူပြု ကော်မတီများနှင့် ပူးပေါင်းပြီး မြို့၊ ရွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဆောင်ရွက်သွားမှာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

ထို့အပြင် မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ တပ်ဖွဲ့ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာမှာ ယခုအခါ တိုးတက်မှုများ စတင်ရရှိနေပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ အိမ်တိုင်ရာရောက် ရဲလုပ်ငန်းနှင့် ပြည်သူလူထု ပူးပေါင်းပါဝင်ရဲလုပ်ငန်း **Community Polisim** ကိုလည်း ပြောင်းလဲကျင့်သုံး ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ပါတယ်။ အချို့သော နိုင်ငံများ ဥပမာ- ဂျာမနီနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံကဲ့သို့ နိုင်ငံများမှာ ပြစ်မှုကင်းစင်နယ်မြေ **Crimless Area** အဆင့်ထိ ပြည်သူလူထု ကိုစည်းရုံး ဆောင်ရွက်နိုင်ပြီဖြစ်သော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် တရားဥပဒေကို လေးစားလိုက်နာသည့် အလေ့အကျင့်များ ပြည်သူ့ကို စည်းရုံးဆောင်ရွက်နေရဆဲပင် ဖြစ်ပါတယ်။ ထို့ကြောင့်ပင် ယနေ့ထိ လောင်းကစားအက်ဥပဒေဖြင့် အရေးယူဆောင်ရွက်နေရခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

သို့ပါ၍ နမ့်ခမ်းမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းတင်ဦး မှတင်သွင်းတဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း လောင်းကစားများပပျောက်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်းအဆိုအား ဆက်လက်တင်ပြရလျှင် တင်သွင်းသောအဆိုဟာ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ(၉၆)အရ ပြည်ထောင်စုဥပဒေပြု စာရင်းဇယား(၁)ပါ အပိုဒ်(၁) နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေး ကဏ္ဍ၊ အပိုဒ်ခွဲ(စ) နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်ရေးနှင့် အေးချမ်းသာယာရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး စာရင်းတွင် ပါဝင်ပြီး ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ(၁၈၈)အရ ပြည်နယ်လွှတ်တော်က ဥပဒေပြုနိုင်သော ဥပဒေပြုစာရင်း ဇယား(၂)တွင် ပါဝင်ခြင်းမရှိကြောင်းတွေ့ရပါတယ်။ ထို့ကြောင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းတင်ဦးရဲ့ “ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း လောင်းကစားများ ပပျောက်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုအစား “ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း လောင်းကစားများပပျောက်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရမှ သက်ဆိုင်ရာဌာနအဖွဲ့အစည်းအဆင့်ဆင့်အား ပိုမိုတွန်းအားပေး ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ရန်” ဟု ဖော်ပြသင့်ပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရှင်းလင်းချက်နှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ဦးစိုင်းတင်ဦးက ထပ်မံရှင်းလင်း ဆွေးနွေးပေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းတင်ဦး၊ နမ့်ခမ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံးကို ဘေးဘယာကင်းကွာပြီး ရွှင်လန်းချမ်းမြေ့ ကြပါစေလို့ ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ နမ့်ခမ်းမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းတင်ဦး ဖြစ်ပါတယ်။ အခုလို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဦးရဲနိုင်အောင်မှ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပေးတဲ့အတွက် အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ကျွန်တော်မနေ့က ဆွေးနွေးခဲ့သလို လောင်းကစား မှုများသည် ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်ရဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် လူမှုစီးပွားဘဝမြင့်မားစေမှုတို့ကို တကယ် အဟန့်အတားဖြစ်စေသော ခလုတ်ကန်သင်းကြီးတစ်ခု ဖြစ်နေပါတယ်။ ကျွန်တော်၏ အဆိုသည် လူသားအရင်းအမြစ်ကို ထိခိုက်စေတဲ့ လောင်းကစားမှုများကို အမြစ်ပြတ်ကင်းစင်ပပျောက် သွားစေလိုသော စေတနာအရင်းခံ ဖြစ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ခုနက ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသွားသလို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှတစ်ဆင့် သက်ဆိုင်ရာ ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်း အဆင့်ဆင့်များတို့ ပိုမိုတွန်းအားပေး ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်သွားနိုင်မည်ဆိုပါက လောင်းကစားမှုများ လျော့နည်း သွားနိုင်မဲ့အပြင် ပပျောက်သွားမည့်အဆင့်သို့ ရောက်သွားနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်ရဲ့ အဆိုမှာ ပါရှိတဲ့ “ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” စကားရပ်နေရာတွင် “ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ သက်ဆိုင်ရာဌာန အဖွဲ့အစည်းအဆင့်ဆင့်အား ပိုမိုတွန်းအားပေး ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်” ဆိုတဲ့ စကားရပ်ကို အစားထိုးဖို့ သဘောတူပါတယ်ခင်ဗျား။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းတင်ဦး နမ့်ခမ်းမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)၏ မူလတင်သွင်းခဲ့တဲ့ အဆိုပါစာသားများအစား ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ဆွေးနွေး ပေးလိုက်တဲ့ “ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း လောင်းကစားများ ပပျောက်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ သက်ဆိုင်ရာ ဌာနအဖွဲ့အစည်းအဆင့်ဆင့်အား ပိုမိုတွန်းအားပေး ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ရန်” ဆိုတဲ့အဆိုကို တင်လိုက်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဒီအဆိုနဲ့စပ်လျဉ်းပြီး အတည်ပြုမပြု ဆုံးဖြတ်နိုင်ရန်အတွက် လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒကို ရယူပျံ့မယ်။

အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး လွှတ်တော်မှ အတည်ပြုရန် သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။ **[(၃)ကြိမ် တိုင်တိုင် မေးမြန်းပါသည် ။ လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။]**

လွှတ်တော်က သဘောတူတဲ့အတွက် ဦးစိုင်းတင်ဦး တင်သွင်းသော “ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း လောင်းကစားများ ပပျောက်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ သက်ဆိုင်ရာ ဌာနအဖွဲ့အစည်း အဆင့်ဆင့်အား ပိုမိုတွန်းအားပေး ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ရန်” အဆိုသည် အတည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာ ပါတယ်။